



## 4a Spezielle Teilnahmebedingungen | Special Conditions of Participation

### 1. Veranstalter

Leipziger Messe GmbH, Postfach 10 07 20, 04007 Leipzig, Germany  
Handelsregister-Nr.: Amtsgericht Leipzig, HRB 622  
Umsatzsteuer-IdNr.: DE141497334  
Geschäftsführung: Martin Buhl-Wagner, Markus Geisenberger  
Aufsichtsratsvorsitzender: Burkhard Jung, Oberbürgermeister der Stadt Leipzig  
Telefon: 0341 678-0  
Telefon Projektleitung: 0341 678-8199  
E-Mail: info@medcare-leipzig.de

### 2. Titel der Veranstaltung

**MEDCARE 2021**  
Kongress mit Fachmesse für klinische und außerklinische Patientenversorgung

### 3. Veranstaltungsort

Congress Center Leipzig (CCL)  
Leipziger Messe GmbH, Messe-Allee 1, 04356 Leipzig  
weitere Informationen unter [www.leipziger-messe.de](http://www.leipziger-messe.de)

#### Lieferanschrift:

Leipziger Messe GmbH, Congress Center Leipzig  
MEDCARE/Standnummer/Name des Ausstellers  
Seehausener Allee 1, 04356 Leipzig

Wichtig ist der Vermerk der Veranstaltung (Titel, Name, Datum etc.) für die Zuordnung des Materials.

### 4. Veranstaltungslaufzeit / Auf- und Abbaueiten / Öffnungszeiten

**Veranstaltungslaufzeit:**  
22. und 23. September 2021

**Standaufbau:**  
21. September 2021, 07:00 bis 22:00 Uhr

**Standabbau:**  
23. September 2021, 17:30 bis 24:00 Uhr

Wir weisen darauf hin, dass der Abbau von Displays, Postern und kleinteiliger Standausstattung **ab 16:30 Uhr** gestattet ist. Aus sicherheitstechnischen Gründen ist der Abbau von System-Wandbau / Kompletstandbau **erst ab 17:30 Uhr** gestattet.

#### Vorzeitiger Standaufbau / verlängerter Standabbau:

Vorzeitiger Standaufbau bzw. verlängerter Standabbau ist bei der Leipziger Messe GmbH schriftlich zu beantragen und wird nach Möglichkeit gebührenpflichtig gewährleistet.

#### Öffnungszeiten für Aussteller und Standpersonal während der Laufzeit:

22. September 2021, 07:00 bis 17:30 Uhr (Zutritt nur mit gültigem Ausstellerausweis)  
23. September 2021, 08:00 bis 17:30 Uhr (Zutritt nur mit gültigem Ausstellerausweis)

#### Öffnungszeiten der Ausstellung für Besucher:

22. September 2021, 08:30 bis 16:00 Uhr  
23. September 2021, 08:30 bis 16:00 Uhr

#### Get-together:

22. September 2021, ab 19:00 Uhr

### 5. Anmeldung

(vergl. Allgemeine Teilnahmebedingungen / 5.)

Anmeldeschluss mit Frühbucherrabatt ist der **15. Februar 2021**.

### 6. Standzuweisung

(vergl. Allgemeine Teilnahmebedingungen / 7.)

Für die Standformen gelten die angegebenen Mindestgrößen auf **Seite 2b** der Ausstelleranmeldung. Kleinere Flächen werden nur überlassen, wenn sich solche bei der Aufplanung ergeben. Auf der Ausstellungsfläche sind messeseitig keine Trennwände vorhanden.

### 1. Organizer

Leipziger Messe GmbH, Postfach 10 07 20, 04007 Leipzig, Germany  
Commercial register no.: Amtsgericht Leipzig, HRB 622  
VAT identification no.: DE141497334  
Business management: Martin Buhl-Wagner, Markus Geisenberger  
Chairman of the supervisory board: Burkhard Jung, Lord Mayor of Leipzig  
Phone: +49 341 678-0  
Phone Project Management: +49 341 678-8199  
E-Mail: info@medcare-leipzig.de

### 2. Title of Event

**MEDCARE 2021**  
Congress with exhibition for patient care

### 3. Venue

Congress Center Leipzig (CCL)  
Leipziger Messe GmbH, Messe-Allee 1, 04356 Leipzig, Germany  
more information at [www.leipziger-messe.com](http://www.leipziger-messe.com)

#### Delivery address:

Leipziger Messe GmbH, Congress Center Leipzig  
MEDCARE/Stand number/Name of exhibitor  
Seehausener Allee 1, 04356 Leipzig, Germany

It is important to give clear details of the event (Title, Name, Date etc) so that materials can be correctly delivered.

### 4. Dates / Construction and dismantling / Opening hours

**Duration of the event:**  
22 and 23 September 2021

**Stand construction:**  
21 September 2021, 7 a.m. to 10 p.m.

**Stand dismantling:**  
23 September 2021, 5.30 p.m. to midnight

We point out that the removal of displays, posters and small-scale stand equipment is permitted **from 4.30 p.m.** For safety reasons the dismantling of modular-/complete stand construction is permitted **not until 5.30 p.m.**

#### Early construction / late dismantling of stands:

Application must be made in writing to Leipziger Messe GmbH for permission to begin construction of a stand early or for an extension to the time allowed for dismantling. Permission will be granted where possible but is subject to a charge.

#### Opening times for exhibitors and stand personnel:

22 September 2021, 7 a.m. to 5.30 p.m. (access only with valid exhibitor pass)  
23 September 2021, 8 a.m. to 5.30 p.m. (access only with valid exhibitor pass)

#### Opening times of the exhibition for visitors:

22 September 2021, 8.30 a.m. to 4 p.m.  
23 September 2021, 8.30 a.m. to 4 p.m.

#### Get together:

22 September 2021, starting 7 p.m.

### 5. Application

(see General conditions of participation / 5.)

Early booking discount deadline is **15 February 2021**.

### 6. Stand allocation

(see General conditions of participation / 7.)

The minimum dimensions apply for the stand types listed on **page 2b** of the exhibitor application. Smaller areas can be rented only if they become available when the site plan is devised. The fair has no partition walls in the exhibition areas.



## 4b Spezielle Teilnahmebedingungen | Special Conditions of Participation

### 7. Rücktritt und Nichtteilnahme

(vergl. Allgemeine Teilnahmebedingungen / 10.)

Bis zur Zulassung ist der Rücktritt von der Anmeldung möglich. Es ist eine Annullierungsgebühr von **260,00 EUR** zzgl. USt. zu zahlen.

### 8. Reinigung

(vergl. Allgemeine Teilnahmebedingungen / 14.)

Haben Aussteller bereits andere Reinigungsfirmen ganzjährig vertraglich gebunden, dürfen diese Firmen mit Wissen der Leipziger Messe GmbH **abends bis 22:00 Uhr** und **morgens ab 06:00 Uhr** Reinigungsarbeiten durchführen.

### 9. Bewachung

(vergl. Allgemeine Teilnahmebedingungen / 15.)

Der Einsatz von ausstellereigenem Wachpersonal in den Nachtstunden am Messestand ist nur in Verbindung mit einem Wachmann der von der Leipziger Messe GmbH autorisierten Wach- und Schließgesellschaft möglich.

### 10. Messemedien

(vergl. Allgemeine Teilnahmebedingungen / 17.)

Für die Herausgabe der Online Ausstellerdatenbank ist NEUREUTER FAIR MEDIA GmbH, München, Büro Leipzig, Messe-Allee 2, 04356 Leipzig, zuständig.

Die Medienpauschale in Höhe von **145,00 EUR** zzgl. USt. ist für Haupt- und Mitaussteller Pflicht. Sie beinhaltet den Pflichteintrag in der Online-Ausstellerdatenbank inkl. Verlinkung von E-Mail- und Internetadresse, im Kongressprogramm (bei Erhalt der Daten bis zum 8. Februar 2021) sowie im Besucherorientierungsplan; die Veröffentlichung in diversen Drucksachen zur Besucheransprache im Vorfeld und vor Ort; Werbemittel sowie die presseseitige Publizierung der Produktinformationen des Ausstellers.

Über Insertionsmodalitäten werden die Aussteller gesondert informiert.

### 11. Ausstellerworkshops

(vergl. Allgemeine Teilnahmebedingungen / 18.)

Aussteller können ihre Workshops über das Formular auf **Seite 7** der Anmeldeunterlagen bei der Leipziger Messe GmbH anmelden und die Aufnahme in den Veranstaltungskalender bzw. das Programmheft beantragen.

### 12. Vorführungen

(vergl. Allgemeine Teilnahmebedingungen / 19.)

Exponatpräsentationen und andere Vorführungen mit Show-Charakter sind ausschließlich auf der eigenen Standfläche gestattet und dürfen insbesondere hinsichtlich der Lautstärke die Messtätigkeit auf den umliegenden Ständen nicht beeinträchtigen. Die Lautstärke darf **65 dB (A)** an der eigenen Standgrenze nicht überschreiten.

### 13. Erzeugnisse – Abgabe von Speisen und Getränken

(vergl. Allgemeine Teilnahmebedingungen / 11.)

Bei der Betreuung hat der Aussteller die geltenden einschlägigen Rechtsvorschriften (Gaststättengesetz, Gewerbeordnung, Lebensmittel- und Hygieneverordnung, Lebensmittel- und Bedarfsgegenstandsgesetz, Verordnung über Getränkeschankanlagen) und das Merkblatt über hygienische Mindestanforderungen an nichtständige Einrichtungen des Lebensmittelverkehrs im Rahmen von Messen auf dem Messegelände Leipzig zu beachten und einzuhalten. Speisen und Getränke dürfen nur **unentgeltlich** abgegeben werden.

Leipziger Messe GmbH · Juni 2020

### 7. Withdrawal and non-participation

(see General Conditions of Participation / 10.)

Cancellation of the registration is possible up to the point at which acceptance is notified. A cancellation fee of **260.00 EUR** plus VAT is payable.

### 8. Cleaning

(see General Conditions of Participation / 14.)

In cases where exhibitors already have annual contracts with other cleaning firms, these may do cleaning work **until 10 p.m. at night** and **from 6 a.m. in the morning** if the Leipziger Messe GmbH is informed accordingly.

### 9. Security

(see General Conditions of Participation / 15.)

Exhibitors may use their own guards on the stand at night only in cooperation with one security guard from a security company authorized by the Leipziger Messe GmbH.

### 10. Trade fair media

(see General Conditions of Participation / 17.)

For the launch of the online exhibitor database is NEUREUTER FAIR MEDIA GmbH, Munich, Office Leipzig, Messe-Allee 2, 04356 Leipzig, responsible.

The media flat-rate fee of **145.00 EUR**, plus VAT, is required for both the main exhibitor and any co-exhibitors. The media flat-rate includes: the mandatory entry in the online exhibitor database incl. linked e-mail and internet address, in the congress programme (providing relevant data have been received by 8 February 2021), as well as in the visitors' floor plan; publication in a variety of printed formats destined for visitors in advance and on site; advertising material and the publication of exhibitors' product information.

The exhibitors will be informed separately on the insertion modalities.

### 11. Exhibitors' workshops

(see General Conditions of Participation / 18.)

Exhibitors may register their workshops with Leipziger Messe GmbH and apply for them to be included in the events calendar and/or programme booklet using the form on **page 7** of the registration documents, as applicable.

### 12. Multimedia advertising

(see General Conditions of Participation / 19.)

Demonstrations of exhibits and other advertising material in the style of a show, designed to attract visitors to the stand, are permitted only on the exhibitors' own stand area and may not disturb trade fair activity on the surrounding stands, particularly in terms of noise levels. The noise level may not exceed **65 dB (A)** at the edge of the exhibitor's own stand area.

### 13. Products – Handing out food and drink

(see General Conditions of Participation / 11.)

Exhibitors should observe and meet all applicable relevant regulations (catering, trading, foodstuff and hygiene regulation, law on foodstuff and commodity goods, regulation for beverage draught units) and the information sheet on minimum hygiene requirements for temporary food and drink facilities during trade fair at the Leipzig trade fair grounds. Food and beverages may only be provided **free of charge**.

Leipziger Messe GmbH · June 2020